



**Obshchestvennye nauki i sovremennost. 2013-2024**

ISSN 0869--0499

URL - <http://ons-journal.ru>

All right reserved

Issue 2 Volume . 2014

## **IN SEARCH OF NEW FORMS OF SELF-IDENTIFICATION OF THE RUSSIAN URBAN POPULATION: GROUNDED THEORY METHODOLOGY IN PRACTICAL RESEARCH. ARTICLE 3. PASSIVE FRIENDLINESS**

**Svetlana Lourie**

### **Abstract**

In article studying of methods of application of selective coding on methodology of the Grounded theory as forms of high-quality research in the sociology, begun in previous articles (“ONS”, 2012, № 1; 2014, № 1) proceeds. The methodology is applied to studying of representations of youth of St. Petersburg about the international and foreign policy relations. Categories, actions and the processes defining these representations, first of all the category “passive friendliness” are considered.

**Keywords list (en):** ethnic relations, international relations, Grounded theory, categories, actions, processes

**Date of publication:** 03.03.2014

### **Citation link:**

Lourie S. IN SEARCH OF NEW FORMS OF SELF-IDENTIFICATION OF THE RUSSIAN URBAN POPULATION: GROUNDED THEORY METHODOLOGY IN PRACTICAL RESEARCH. ARTICLE 3. PASSIVE FRIENDLINESS // Obshchestvennye nauki i sovremennost. – 2014. – Issue 2 C. 45-56 . URL: <https://ons-journal.ru/s086904990000616-9-1-ru-48/>

# **В ПОИСКАХ НОВЫХ ФОРМ САМОИДЕНТИФИКАЦИИ РУССКОГО ГОРОДСКОГО НАСЕЛЕНИЯ: МЕТОДОЛОГИЯ GROUNDED THEORY В ПРАКТИЧЕСКОМ ИССЛЕДОВАНИИ. СТАТЬЯ 3. ПАССИВНОЕ ДРУЖЕЛЮБИЕ**

**Лурье Светлана Владимировна**

## **Аннотация**

В статье продолжается изучение способов применения избирательного кодирования по методологии обоснованной теории (Grounded theory) как формы качественного исследования в социологии, начатое в статьях первой и второй (“ОНС”, 2012, № 1; 2014, № 1). Методология применяется к изучению представлений молодежи Санкт-Петербурга о межнациональных и внешнеполитических отношениях. Рассматриваются категории, действия и процессы, определяющие эти представления, прежде всего категория “пассивное дружелюбие”.

**Ключевые слова:** межнациональные отношения, международные отношения, обоснованная теория, категории, действия, процессы

**Дата публикации:** 03.03.2014

## **Ссылка для цитирования:**

Лурье С. В. В ПОИСКАХ НОВЫХ ФОРМ САМОИДЕНТИФИКАЦИИ РУССКОГО ГОРОДСКОГО НАСЕЛЕНИЯ: МЕТОДОЛОГИЯ GROUNDED THEORY В ПРАКТИЧЕСКОМ ИССЛЕДОВАНИИ. СТАТЬЯ 3. ПАССИВНОЕ ДРУЖЕЛЮБИЕ // Общественные науки и современность. – 2014. – Номер 2 С. 45-56 . URL: <https://ons-journal.ru/s086904990000616-9-1-ru-48/>